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Cocreatietraject Rijsenbergbuurt 
Wat gebeurde er tussen mei en december 2022? 
Een overzicht van wat plaatsvond en welke inzichten we verwierven 
 
1. Over het cocreatietraject Rijsenbergbuurt 
Begin mei 2022 startte het cocreatietraject Rijsenbergwijk. Bedoeling is om samen met de buren te 
ontdekken hoe we deze wijk beter kunnen maken. In cocreatie. Met zo veel mogelijk bewoners 
willen we experimenteren met verschillende ideeën en in de praktijk leren wat écht werkt.  
We willen samen ook op zoek gaan naar wat de toekomstige gebouwen op de zone B aan de 
Koningin Fabiolalaan - de zone tussen Aaigemstraat en Verpleegstersstraat - voor de buurt kunnen 
betekenen. Wat kan hier gebeuren? Welke uitdagingen krijgen hier een antwoord? 
Het traject wordt gefinancierd door de Stad Gent en begeleid door Lieven Hérie, werkzaam bij 
Stichting Lodewijk de Raet en daar actief in de cluster Schakel in lokaal cocreëren. Schakel begeleidt 
in heel Vlaanderen florerende gemeenschappen richting hun bestemming. 
 
 
2. De pre-start: bijeenkomst 21 maart 2022 
Op 21 maart, ruim een maand voor de eigenlijke start van het traject, organiseerde de Stad in 
samenwerking met Schakel een verkenningssessie over hoe de bewoners naar de toekomst van hun 
plek kijken. Wat is een wenselijke toekomst voor de buurt? 
 
De vraag die die avond voorlag was: 
Stel, we zijn 4 jaar verder… hoe ziet de Rijsenbergbuurt er dan uit? Wat is hier merkbaar anders? 
Dit is wat de ruim 20 aanwezigen in 2026 zouden willen zien (gebeuren) in de buurt: 
 

Er is/zijn ruimte(s) in de wijk voor hobby’s, voor activiteiten (naast het Hoeveke) 
Plek om elkaar te ontmoeten 
Plek om te proberen, te doen, te leren 
Plek voor workshops, yoga… 
Materiaal om aan de slag te gaan (ook bv. via wijkbudget) – bv. machines/ovens om potten 
te bakken 
Laagdrempelig (ook voor zij die minder begoed zijn) 
Gezellig 
Mét een bar en muziek 
Terras 
Stamcafé met vrijwilligers 
Het moet zichtbaar zijn wat er daar gebeurt 
Een soort wijkliving (cfr. De Stuyvery in Kortrijk, Kaffie is kaffie in Gentbrugge) 
Kunnen we een oud gebouw omtoveren? 
Kunnen we (zoals in Melopee aan de Oude Dokken) een buurtruimte combineren met de 
nieuwe school in het Zone B project? Ook bv. sportzaal school openzetten voor buurt 
 
Er is een buitenruimte met een overdekt gedeelte voor bv. weekendmarktjes 
à een Kleine Stadshal in de wijk ;-) 
Plaats om te tuinieren (want thuis is daar niet altijd plaats) + er is een vervolg op De Hoveling,  
cfr. Groot-Brittanniëlaan/Offerlaan, Neermeerskaai (De Wingerd) 
Plaats voor diverse gebruikers + nood aan zichtbare plek! 
Er gebeurt méér dan tuinieren alleen 
 
Rustiger openbaar vervoer: bv. hard optrekken aan haltes… is verdwenen 
De bussen zijn elektrisch. 
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Duurzamere mobiliteit in de wijk, beter comfort, slimmer… 
Bereikbaarheid is gebleven 

 
Meer groen in de wijk 
Straatprofielen zijn heraangelegd; er is onthard 
Bloembakken die insecten ondersteunen 
Planten ruilen 
Stekjesbibliotheek 
 
Veel deelinitiatieven 
Bv. Little Library in de Patijntjestraat, deelkoelkast in de Albertlaan 
Materialenbibliotheek 
 
Wijkkrant 
Zichtbaar in de wijk op schermen 
Aan bushaltes (i.p.v. reclames) 
Info delen over de wijk 
 
De dynamiek in de wijk wordt bepaald door wat er zal gebeuren en wie er gaat komen 
wonen. Sogent moet deelnemen aan dit traject. 
 
Levendige buurt 
Veel feesten (nu al: Duifhuisstraat, Aaigemstraat, Rijsenbergstraat, Handbalstraat) 
Bestaande organisaties/comités zijn betrokken in dit traject 
Zeker ook inzetten op de Verpleegstersstraat 
 
Diverse voorzieningen zijn aanwezig of vlakbij 
 
Meer informele ontmoetingsplekken 
Terrassen in de wijk 
Banken (op een betere plaats dan nu) 
Sportplein 
Voor alle leeftijden 

 
Wat staat er dan in de krant van 21 maart 2026? 
De krantenkoppen van die dag: 
 

• Rijsenbergwijk verkozen tot beste Gentse wijk! 
• Opening laagdrempelig Praatcafé Rijsenberg 
• Feestelijke opening van 20ste Stekjesbibliotheek in Rijsenbergwijk is groot succes. 
• 50 mensen dromen weg in spiksplinternieuwe wijkliving 
• Architecten presenteren ontwerp van Melopee 2.0 in de Rijsenbergwijk 
• Wijkbewoner Maaike Cafmeyer opent feestelijk de nieuwe materialenbibliotheek 
• De Lijn lanceert geluidloze bus in Rijsenbergwijk 
• Buurtbewoonster Anita (100 jaar) trakteert met champagne 
• Bloesems in De Hoveling 

Kom naar de Plantenruilbeurs 
• Buurtcentrum barst uit zijn voegen 
• Crea-ateliers en bewegingslessen kunnen de vraag niet bolwerken 
• Korte keten biomarkt verkoopt oogst buurtmoestuin 
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• Speciale actie Sociaal Café: slaatjes uit de buurtmoestuin 
• Kom langs voor een koffie, lees een boek, ontleen een stuk speelgoed 
• Opening nieuwe picknicktafels tussen de Toekomstbomen met feestelijk ontbijt voor de 

buurt 
 
 
3. Bijeenkomst buurtteam op 8 juni 
Op 8 juni kwam een buurtteam - via een open oproep - een eerste keer bijeen om vanuit de ‘oogst’ 
van 22 maart en de eerste inzichten uit de interviews die Lieven intussen had met een aantal 
buurbewoners en actoren te kijken waar we eerst en vooral werk van zouden kunnen maken, wat we 
binnen afzienbare tijd zouden kunnen doen. Om zo te leren wat er écht werkt, waar energie op zit. 
 
Een van de mogelijke pistes was om op het einde van de zomer een informele ontmoetingsplek te 
creëren. Een soort pop-up. Gedurende twee weekends de buurt bij elkaar brengen met wat eten en 
drinken of enkele optredens, workshops, iets voor de jongsten maar ook voor de iets ouderen… 
 
Als plek om dit te doen, dachten de buurtbewoners aan het Duifhuispark. Dit zagen velen als de 
meest centrale plek in de wijk. 
 
 
4. Bijeenkomst buurtteam op 27 juni 
Op 27 juni kwam het buurtteam opnieuw bijeen. De idee om eind van de zomer op te poppen, werd 
voor dit jaar verlaten omwille van te kort dag. De groep wilde meer inzetten op regelmatige en 
diverse activiteiten doorheen het jaar. 
 

     
 
 
Door het buurtteam gedeelde voorwaarde voor mogelijke activiteiten: 
HKW (HKW = Hoe kunnen we?) drempels vermijden: zowel financieel als qua inzet van personen? Als 
we iets organiseren, dan willen we graag dat elke buurtbewoner eraan kan deelnemen. 
 
Soort activiteiten:  

- Geen losstaande initiatieven (bv. straatverkoop in 1 straat), maar streven naar activiteiten 
voor de ruimere wijk. 
Nood aan gepaste data + voor iedereen toegankelijk houden 
 

- Check: mogelijkheid verkennen om opstart te doen met een Wijkfeest, inclusief 
rommelmarkt, ruilhoek, optredens, foodtrucks, spel voor jong en oud… 
 

- Mogelijke plaats: Het Hoeveke als (permanente) locatie? – mogelijkheid om Handbalstraat 
ook af te zetten. 
 
Maar, is Het Hoeveke de geschikte locatie? 
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HKW op een plek een continuïteit verzekeren/creëren? 
à we zoeken naar een locatie om op geregelde tijdstippen ‘iets’ te doen. 
 
Wat zijn de alternatieven voor Het Hoeveke? 

Opmerking: in Het Hoeveke vinden momenteel heel veel privéfeesten plaats. Die 
leggen een hypotheek op permanentere invulling voor buurt, maar laten ook zien dat 
velen op zoek zijn naar een locatie om samen te komen, samen te vieren. Dat blijft 
ook een uitdaging voor de omwonenden want er is nooit een ‘rustig’ moment in het 
weekend. 

We willen de piste van het Paulushuis verkennen (cfr. infra). Kan dit een wijkcafé worden? 
 

- Langer lopend programma vormgeven met aandacht voor diversiteit: 
bv. kookmoment (met o.a. mogelijkheid om verschillende culturen te leren kennen). 
 

- Vast ontmoetingsmoment: voordeel om op vast tijdstip een plek voor de buurt te hebben: 
“ik weet dat ik er vandaag naartoe kan.” 
 

- Check werking Paulushuis: HKW complementair of aanvullend zijn (geen overlap)? 
 
Andere aandachtspunten: 

- Er is heldere communicatie nodig over het traject:  
bv. met een Wijkkrant (met verhalen buurtbewoners en nieuwtjes) 
Hoplr ook inzetten 
 

- Steeds checken bij onze bijeenkomsten: wie ontbreekt, welke noden hebben we nog niet in 
beeld? 
 

- HKW talenten ontdekken en verschillende kwaliteiten/competenties/energie delen en 
zichtbaar maken voor anderen om hierop aan te sluiten? 
 

- HKW het wijkweefsel in kaart brengen en deelbaar maken? 
 

- HKW van het Duifhuispark een centrale plek maken? 
 
Concreet: 
Lieven zal na de zomer contact leggen met de mensen van het Paulushuis en zoeken naar verbinding 
en synergie. Lieven legt in de tussentijd ook contact met anderen die de Rijsenbergbuurt doen 
bewegen/verenigen/ die hier aan de slag zijn…. 
 
Als er kansen zijn in het Paulushuis dan proberen we een eerste moment vorm te geven: gericht op 
buurtbewoners die elkaar (weer) leren kennen, met vooral ontmoeting als centraal thema. 
 
Een volgende stap is dan samen kijken hoe we op regelmatige tijdstippen naast ontmoeting ook 
activiteiten kunnen opzetten. 
 
 
 
5. Gesprekken met buurtbewoners en keyfiguren 

 
De afgelopen maanden had Lieven diverse gesprekken om zo nog beter zicht te krijgen op de 
uitdagingen van de buurt, op de aanwezige potentie, op de dynamieken en de energie… 
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Zo sprak hij onder meer met Griet Juwet (bewoonster Sportstraat), Frank Vervynck 
(jeugdstraathoekwerker Gent-Sint-Pieters), de Hovelingen, bewoners van de Duifhuisstraat en de 
Rijsenbergstraat, fietstuinier Andreas, Luc Claus (verantwoordelijke Paulushuis), diverse bewoners 
van de Verpleegsterstraat, de nieuwe directie van het Sint-Paulusinstituut, het dagelijks bestuur van 
de Culturele Kring, bestuurders van het Paulushuis, medewerkers van sogent, het bestuur van 
Petanqueclub Patijntje, Michiel Lauwaert (centrumverantwoordelijke van LDC De Regenboog), 
diverse bewoners van de Handbalstraat, slagerskoppel Bernard en Marijke… 
Deze gesprekken lopen intussen voort. 
 
 
6. Het Hoeveke 
 
In de loop van het najaar bereikte de buurt het nieuws dat de Stad, omwille van besparingen, haar 
werking in Het Hoeveke stopzet en het gebouw op termijn wil overdragen.  
(Zie ook het besluit m.b.t. de besparingen - pagina 29, onder OD 10074, laatste alinea: 
https://ebesluitvorming.gent.be/document/63089aea0ffc7634f81c290e;jsessionid=95E13226071C80
D80E68025B29668961) 
 
Op initiatief van buurtbewoonster Kristel Allewijn kwamen we in de loop van november en december 
intussen al een 3-tal keer bijeen met diverse bewoners om na te denken over wat deze beslissing 
betekent voor de buurt en de gebruikers van Het Hoeveke.  
Tijdens de tweede bijeenkomst lichtte Stefan Van Hove, directeur van de dienst Ontmoeten en 
Verbinden en onder wiens bevoegdheid de Open Huizen vallen, de afwegingen toe die werden 
gemaakt om een aantal Open Huizen stop te zetten en zo ook Het Hoeveke. 
 
De groep buurtbewoners is momenteel aan het bekijken of we naar de Stad kunnen trekken met een 
realistisch en volhoudbaar voorstel om na de eigenlijke stopzetting van de Open Huis werking het 
Hoeveke een nieuw elan te geven. 
Wordt vervolgd. 
 
 
7. En nu? 
 
Een van de eerste ideeën waar momenteel energie voor is, is om tijdens het voorjaar 2023 alvast een 
informele ontmoetingsplek te creëren in de wijk (naast het eerdere idee om een plek te creëren 
waar we ’s zomers elkaar kunnen ontmoeten en waar dingen gebeuren).  
We zoeken nu een plaats om de buurt bij elkaar te brengen met eten en drinken, een plek voor 
optredens, workshops, iets voor de jongsten maar ook voor de iets ouderen… 
 
Tijdens de diverse gesprekken met de verantwoordelijken voor het Paulushuis rijpte de idee om de 
komende maanden het Paulushuis een aantal keer in te zetten als buurtplek en te leren wat dat 
geeft. 
Heel concreet willen we zo een eerste moment organiseren als een samenwerking Paulushuis en het 
cocreatietraject: op vrijdag 27 januari stellen we voor een nieuwjaarsdrink/ontmoetingsavond op te 
zetten en de hele Rijsenbergbuurt hiervoor uit te nodigen. 
 
 
 
 
Lieven, 28 december 2022 
 


